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Vzhledem k venkovním teplotám bych 
řekl, že na nás podzim už dých‘, jak zpí-
vá v jedné ze svých písní Karel Gott. On 
to samozřejmě myslel trochu jinak, ale 
podzim je prostě tady. 

Co se tedy událo od vydání posled-
ního, tehdy ještě úplně letního Zpravo-
daje? 

Nejvíce asi všechny zajímá, co je 
nového ohledně školy. V minulém čís-
le jste si mohli přečíst, jak se situace 
postupně vyvíjela a jak vše vnímáme 
ze strany obce. V tomto čísle zveřej-
ňujeme reakci pana Čermáka. Jeho 
pohled se přirozeně liší. Bohužel zde 
pan Čermák poněkud nelogicky spojuje 
dvě různé záležitosti – přístavbu v čp. 
124, která byla řádně zkolaudována už 
v roce 2013, a současnou stavbu nového 
školního traktu, se kterou má problém. 
Z toho pak plyne i část sporu. 

Odpověď pana Čermáka ale není 
poslední událostí. S panem Čermákem 
jsem se v polovině září sešel, v klidu 
jsme si vzájemně vysvětlili svá stano-
viska. Sdělil jsem mu, jaké možnosti 
řešení sporu má obec k dispozici. Ná-
sledně nás kontaktoval právní zástupce 
manželů Čermákových s návrhem, kte-
rý jsme následně projednali v radě i za-
stupitelstvu a považujeme jej za možné 
řešení. Jde o to, že by Čermákovi svůj 
dům s pozemkem směnili s obcí za dvě 
stavební parcely v lokalitě Nad Prahou 

s tím, že rozdíl v ceně by obec vyrovna-
la finančně. 

Samozřejmě zatím není nic dohod-
nuto ani rozhodnuto, protože se jedná 
o horkou novinku. Je zde spousta ne-
známých, které bude potřeba vyjasnit 
a dohodnout, což bude práce spíše pro 
právníky. Nicméně vítáme snahu souse-
dů o smírné řešení, zastupitelstvo svým 
usnesením také deklarovalo snahu 
o urovnání vzájemných vztahů.

Pro obec by v každém případě bylo 
přínosem, kdyby získala další objekt 
v těsném sousedství školy. I když jsme 
dosud neměli možnost nahlédnout do-
vnitř, okamžitě bychom pro něj našli 
využití.

Do budoucnosti stavby školy tedy 
nyní hledíme s opatrnou nadějí. Držte 
nám prosím palce, ať se podaří spory 
ukončit a se sousedy najít společné ře-
šení.

Nyní k dalším záležitostem. Stavba 
povrchu v ulici Krátká je hotová a řekl 
bych, že velmi profesionálně provede-
ná. Pokračují práce na stezce z ulice 
K Roklím do Konzumní, i zde už se do-
končení blíží. 

Nepříjemná zpráva přišla od doprav-
ní policie Praha – západ. „Dělící ostrů-
vek“ u zastávky V Lipkách, o kterém 
jsme informovali minule jako o naděj-
ném bezpečnostním řešení u přechodu, 
neodsouhlasili. Úzký ostrůvek měl od-

dělit protisměrné jízdní pruhy a zabrá-
nit autům objíždět autobus v zastávce. 
To ohrožuje chodce na přechodu, proto-
že řidič a chodci se přes stojící autobus 
vzájemně nevidí. Takže tento nápad do-
pravního inženýra bohužel nevyšel, což 
znamená, že budeme dále hledat řešení 
problematické zastávky.

Zároveň se ale obracím s naléhavou 
prosbou na cestující, kteří zde v Lip-
kách vystupují z autobusu. Do doby, 
než bude nalezeno bezpečné řešení 
nebo než se podaří vybudovat tzv. zá-
liv – nepřecházejte ulici před stojícím 
autobusem, počkejte opodál, až au-
tobus odjede. Přecházejte vozovku až 
tehdy, když máte dostatečný rozhled na 
obě strany, jak to vyžaduje zákon o pro-
vozu na pozemních komunikacích. Jde 
o jednu, dvě minuty čekání. Ale budete 
v bezpečí. Nikdy nevíte, zda zpoza au-
tobusu náhle nevyjede šílený závodník 
za volantem. Poučte prosím zejména 
svoje děti.

Poslední moje dnešní informace se 
týká územního plánu. Možná už víte, že 
obec připravuje nový územní plán, jak 
jí ukládá stavební zákon. Na posledním 
zasedání zastupitelstva byl schválen ná-
vrh zadání územního plánu, což je první 
krok v dlouhém procesu jeho tvorby. Se-
známit se s návrhem zadání ÚP můžete 
na www.horomerice.cz.

Zdeněk Babka

Ú V O D N Í K

Oznámení o době a místě konání voleb
Volby do Zastupitelstva Středočeského kraje se konají:

v pátek 7. října 2016 od 14.00 hodin do 22.00 hodin 
a v sobotu 8. října 2016 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.

V Horoměřicích jsou 2 volební okrsky, číslo svého okrsku najdete na adresním štítku na obálce  
s hlasovacími lístky.

Volební místnost pro oba okrsky bude v tělocvičně Základní školy Horoměřice, Velvarská 310.  
Přístup do volební místnosti hlavním vchodem školy z Velvarské ulice. 

Každý volební okrsek bude mít svoji volební komisi, komise budou označeny číslem okrsku.

Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totožnost a státní občanství České republiky platným  
občanským průkazem nebo platným cestovním pasem České republiky. Neprokáže-li uvedené skutečnosti  

stanovenými doklady, nebude mu hlasování umožněno.

Voličům budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb hlasovací lístky. 

Ve dnech voleb na žádost voliče okrsková volební komise vydá za chybějící  
nebo jinak označené hlasovací lístky nové.

VOlBY
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ZE ZasEDÁNÍ ZastupItElstVa
Zasedání zastupitelstva 19. září 2016 
 – Přítomno: 15 zastupitelů
 – Hosté:  zpracovatel územního plánu Ing. arch. Milič Maryška 

a pořizovatelka Zdeňka Klenorová

Usnesení:
 – zastupitelstvo schválilo ověřovatele zápisu doc. Ing. Mikul-
ku a Ing. Langera
Pro: 15 hlasů

 – zastupitelstvo schválilo návrhovou komisi p. Kohutiče a p. 
Vondru
Pro: 15 hlasů

 – zastupitelstvo schválilo program zasedání tak, jak byl navržen
Pro: 15 hlasů

 – zastupitelstvo vzalo na vědomí „Zprávu o vyhodnocení při-
pomínek, požadavků a podnětů k návrhu zadání územního 
plánu Horoměřice“ datovanou srpen 2016
Pro: 14 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – zastupitelstvo schválilo v souladu s ustanovením § 47 odst. 
5 stavebního zákona výslednou verzi návrhu zadání územ-
ního plánu Horoměřice datovanou srpen 2016
Pro: 14 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – zastupitelstvo obce schválilo obecně závaznou vyhlášku 
obce Horoměřice č. 3/2016 o nočním klidu
Pro: 15 hlasů

 – zastupitelstvo vzalo na vědomí doporučení státního dozoru 
MV ČR ohledně úpravy vyhlášky č. 1/2016 o udržování čis-
toty a pořádku a rozhodlo upravit vyhlášku v souladu s tím-
to doporučením na příštím zasedání
Pro: 15 hlasů

 – zastupitelstvo schválilo vyhlášení grantů pro oblast volného 
času dětí a mládeže na rok 2017
Pro: 15 hlasů

 – zastupitelstvo schválilo záměr prodeje bytu č. 5 na adrese 
Hrdinů 4, Horoměřice
Pro: 13 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 2 hlasy (NH)

 – zastupitelstvo deklaruje zájem urovnat vztahy mezi obcí 
Horoměřice a manžely Čermákovými. Zastupitelstvo pově-
řuje radu obce jednáním s manžely Čermákovými o mož-
nosti odkoupení či směně nemovitosti čp. 87 a zadáním oce-
nění předmětné nemovitosti
Pro: 15 hlasů

 – zastupitelstvo odmítá otevření debaty o změně již schvá-
leného trasování severozápadního okruhu Prahy. Zastu-
pitelstvo opětovně zdůrazňuje, že nesouhlasí s variantou  
Ss a vyjadřuje podporu výstavbě ve variantě J. Varianta  
Ss neodvede tranzitní dopravu, nebude využívána a před-
stavuje nehospodárné nakládání s veřejným majetkem, 
protože se její využití bude překrývat s budoucím obchva-
tem Kralup, tedy přeložkou silnice 240. Naproti tomu va-
rianta J odvede tranzitní dopravu a jako jediná se vhodně 
doplňuje s plánovaným obchvatem Kralup, přeložkou sil-
nice 240.
Pro: 14 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (ODS)

 – zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu z jednání rady
Pro: 15 hlasů

Vysvětlivky zkratek:
ODS =  zastupitelé zvolení za Občanskou demokratickou stranu
NH = zastupitelé zvolení za sdružení Naše Horoměřice

Zastupitelstvo obce Horoměřice se na svém zasedání dne 19. 9. 2016 
usnesením č. 18 usneslo vydat na základě § 10 písm. d) a § 84 odst. 2 
písm. h) zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozdějších předpi-
sů, a na základě ustanovení § 47 odst. 6 zákona č. 200/1990 Sb., o pře-
stupcích, ve znění pozdějších předpisů, tuto obecně závaznou vyhlášku:

Článek 1
Předmět obecně závazné vyhlášky

Předmětem této vyhlášky je stanovení výjimečných případů, při 
nichž je doba nočního klidu vymezena dobou kratší než stanoví zá-
kon, nebo žádnou.

Článek 2
Doba nočního klidu

Dobou nočního klidu se rozumí doba od 22. do 6. hodiny.1

Článek 3
Stanovení výjimečných případů, při nichž je doba nočního klidu 

vymezena dobou kratší nebo žádnou
(1) Doba nočního klidu se vymezuje od 0.00 do 6.00 hodin v násle-
dujících případech:

a) v noci před dny státních svátků, tj.
– v noci ze 7. května na 8. května, 
– v noci ze 4. července na 5. července, 

1) § 47 odst. 6 zákona č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění pozdějších předpisů

– v noci z 5. července na 6. července, 
– v noci z 27. září na 28. září; 

b) o velikonocích v noci z neděle na pondělí;
c) v noci v den konání Anenské poutě (červenec);
d) ve dnech konání svatby nebo jiné významné rodinné oslavy 

ohlášené obecnímu úřadu minimálně 15 dní před konáním.

(2) Doba nočního klidu se nevymezuje
a) v noci z 30. dubna na 1. května 
b) v noci z 31. prosince na 1. ledna

(3) Informace o konkrétním termínu konání akce uvedené v odstavci 
(1) písm. c), d) bude zveřejněna obecním úřadem na úřední desce 
minimálně 5 dnů před datem konání.

Článek 4
Zrušovací ustanovení

Ke dni účinnosti této vyhlášky se zrušuje obecně závazná vyhláška 
Obce Horoměřice č. 8/2011 ze dne 20. 6. 2011.

Článek 5
Účinnost

Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dne 6. 10. 2016

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA OBCE HOROMĚŘICE 
č. 3/2016 – o nočním klidu
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Jak je to se stavbou školy?
V Horoměřickém zpravodaji č. 5/2016, který vyšel dne 1.9.2016, 
byl uveřejněn článek „Jak je to se stavbou školy?“, jehož autorkou je 
Bc. Jana Kohoutová, místostarostka. Vzhledem ke skutečnosti, že se 
článek dotýká mé cti, uvádím tímto na pravou míru neúplná či prav-
du skreslující tvrzení, která paní místostarostka Kohoutová ve svém  
článku uvedla.

Naše jednání (mé a mé manželky) s vedením Obce Horoměřice za-
počalo na podzim loňského roku. Opakovaně jsme se sešli se zástupci 
obce (prosinec 2015, leden a únor 2016). Na těchto jednáních jsme 
žádali, aby nám bylo osvětleno, co za stavbu má v našem bezprostřed-
ním sousedství vzniknout, ale i to na základě jakých rozhodnutí má 
být tato stavba vybudována, a podle čeho byla již postavena část školy 
v Přímé ulici (č.p. 124). Dokumentace nám nebyla ze strany obce dána 
k dispozici s poukazem na to, že s tím nesouhlasí projektanti…

Ještě v únoru t.r. nám bylo ze stany vedení obce, jmenovitě panem 
Filipem Kohutičem, místostarostou, řečeno, že vše se staví a stavělo 
podle rozhodnutí z roku 2002 (územní rozhodnutí), resp. 2004 (sta-
vební povolení). Protože jsme o tom měli vážné pochybnosti, byli 
jsme nuceni zajít na stavební úřad ve Velkých Přílepech a to přesto, 
že jsme celu věc chtěli řešit s horoměřickými radními (samosprá-
vou) a nikoli s úředníky stavebního úřadu (státní správou). Panem 
starostou Zdeňkem Babkou jsme ale byli výslovně odkázáni přímo 
a výhradně na vedoucí velkopřílepského stavebního úřadu, Ing. Danu 
Kuchařovou.

Na stavebním úřadu se naše podezření potvrdila. Stavba v Přímé 
ulici nevznikla podle rozhodnutí původních z let 2002 a 2004, ale 
podle rozhodnutí z roku 2012 (územní rozhodnutí), resp. z roku 2013 
(stavební povolení). Porovnáním rozhodnutí (z let 2002 a 2004 s těmi 
z roku 2012 a 2013) jsme zjistili, že si vzájemně odporují, neboť na 
tomtéž místě jsou umístěny (povoleny) dvě stavby. Také jsme seznali, 
že budova v Přímé ulici je o více jak metr vyšší, než bylo v letech 
2012 a 2013 povoleno stavebním úřadem, tzn. stavba, kterou vybudo-
vala Obec Horoměřice, je v rozporu s těmito rozhodnutími.

Nejzásadnějším zjištěním však bylo, že nás Obec Horoměřice, 
i když jsme přímými sousedy, neuvedla jako účastníky řízení ani 
v žádosti o vydání územního rozhodnutí, ani v žádosti o vydání sta-
vebního povolení. Toto si, pro nás zcela nepochopitelně, vzala za 
své vedoucí stavebního úřadu ve Velkých Přílepech. V letech 2012 
a 2013 tak s námi nikdo nejednal, byli jsme zcela vynechání. Roz-
hodnutí z roku 2012, resp. 2013, jsou podepsána Ing. Kuchařovou, 
tou paní Kuchařovou, na kterou nás odkázal pan starosta Babka…

Přišlo jaro 2016 a za naším plotem se začalo stavět!
Na námi zjištěné nesrovnalosti jsme upozornili stavební úřad. Ne-

dělo se nic, ale v Horoměřicích se dál stavělo… Vyhloubily se zákla-
dy, vylily betonem, vyrostlo přízemí, prvé i druhé patro. A my se po 
celou dobu obraceli na stavební úřad, protože z vedení Obce Horo-
měřice s námi nikdo nejednal. To se dělo v dubnu, květnu i červnu 
letošního roku. Stavební úřad ve Velkých Přílepech na naše podání 
(v řádu desítek) nijak nereagoval, ale stále se stavělo. Dozvěděli jsme 
se, že stavební úřad je nečinný proto, že věc vyřizuje osobně jeho 
paní vedoucí Kuchařová, ale ta čerpá dovolenou, aby ji posléze stihla 
nemoc. Jistě, to se může stát a lze to i pochopit. Co však pochopit 

nelze, je skutečnost, že spisy, které vede k řízením, zamkne ve své 
kanceláři, nikdo k nim nesmí, natož aby s nimi cokoli dělal a nikdo 
tak není pověřen tím, aby její „kauzy“ vyřizoval, ale na druhou stranu 
jí to nebrání v tom, aby na úřad chodila o víkendech, kdy není pří-
stupný veřejnosti.

A tak jsme si na postup vedoucí stavebního úřadu šli stěžovat 
k paní starostce do Velkých Přílep. Jednou, podruhé… A? Nic!

Vše vyvrcholilo v létě, které právě skončilo.
Dne 2.6.2016 (v té době již byla vybudována všechna tři podlaží!) 

nám stavební úřad napsal (rozhodnutí podepsala paní vedoucí Ku-
chařová), že naše tvrzení o nesrovnalostech při výstavbě „… stavební 
úřad prověřil a ohledně uvedených tvrzení neshledal porušení záko-
na, když stavba je budována jak v souladu s územním rozhodnutím, 
tak stavebním povolením…“

Dne 7.6.2016 se konalo ústní jednání (bez účasti paní Kuchařové) 
o změně stavby (školy) před dokončením. Trvalo však krátce, neboť 
během několika minut stavební úřad zcela neočekávaně prozřel, když 
zjistil, co jsme mu měsíce psali, že se horoměřická devítiletka celou 
dobu staví v rozporu s územním rozhodnutím, stavebním povolením 
i stavebním úřadem ověřenou stavební dokumentací. Když to staveb-
nímu úřadu potvrdil sám starosta Babka, nezbylo úřadu, než řízení 
o změnách stavby zastavit…

Stavební úřad naopak musel zahájit s Obcí Horoměřice o řízení 
o odstranění stavby(!). To se stalo, ale řízení o odstranění stavby bylo 
přerušeno, neboť Obec Horoměřice požádala o dodatečné povolení 
stavby…, „černé stavby“, Stavby školy, horoměřické „černé“ školy!

Ale ono se v Horoměřicích stavělo dál…
Proto stavební úřad vyzval (13.6.2016) Obec Horoměřice, aby ne-

stavěla, ale „obec“ neposlechla a ve výstavbě pokračovala. Proto jí 
stavební úřad dne 8.7.2016 uložil, aby s okamžitou platností přerušila 
stavební práce. To se však nestalo, neboť stavební práce probíhaly 
ještě v srpnu.

Na den 22.7.2016 bylo svoláno ústní jednání k dodatečnému povo-
lení stavby a my na něm skutečně namítli podjatost úřadu ve Velkých 
Přílepech, neboť naše nedůvěra v něj dosáhla vrcholu. Nechceme být 
účastni dalších zázraků, obdobných tomu, jehož jsme se stali svědky, 
kdy během 5-ti dnů (2. – 7. června 2016) v Horoměřicích vyrostla 
třípodlažní budova z betonu, oceli a cihel.

A začátkem srpna nám přichází dopis, datovaný 10.8.2016, pode-
psaný panem starostou Babkou, že rada obce zvažuje možnost od-
koupení našich nemovitostí. I když je pro nás prodej tím posledním, 
nejkrajnějším řešením, obratem (16.8.2016) jsme slušně odpověděli 
a požádali, aby se nám reakce od obce dostalo do 31.8.2016. Ke dni, 
kdy píši tyto řádky (9.9.2016), nepřišla, ale za to článek v Horoměřic-
kém zpravodaji od paní místostarostky Kohoutové ano…

Ne, není to pohádka „o dobrotě a žebrotě“, ale o odpovědi na otázku 
„Jak je to se stavbou školy?“, kterou si paní místostarostka Kohoutová 
položila v titulku svého článku a ta je jednoduchá: Nestaví se jen proto, 
že to Obci Horoměřice, i když s nepochopitelným prodlením, zaká-
zal stavební úřad ve Velkých Přílepech, protože se stavělo v rozporu 
se zákonem, a nikoli kvůli nám, manželům Čermákovým.

akad. soch. Richard Čermák

Rada obce Horoměřice rozhodla na svém zasedání dne 
29. 8. 2016 o zařazení pozemní komunikace K Chotolu 
do kategorie IV. třídy místní komunikace, přičemž v její 
velké části je umožněn smíšený provoz, část se stala pro 
provoz silničních vozidel nepřístupná. Vjezd do nepřístup-
né části bude povolen pouze na základě žádosti o udělení 
výjimky vlastníkům nejbližších nemovitostí z důvodů za-
chování nutné dopravní obslužnosti. 

Výše uvedené dopravní opatření vyvolalo velké diskuse jak 
v Horoměřicích, ale zejména v sousedních Statenicích. Pojď-
me si nyní stručně vysvětlit, proč se tak stalo.

K tomuto rozhodnutí vedly radu obce časté stížnosti míst-
ních občanů, jelikož v posledních letech došlo v této lokalitě 
k velkému nárůstu tranzitní dopravy. Tato prašná cesta přestala 
sloužit jako místní, která by měla obsloužit jen přilehlé nemo-
vitosti, ale stala se jakousi zkratkou, kterou začalo používat 
čím dál více řidičů nejen ze Statenic. Tito řidiči si ovšem ne-
uvědomují, že místní komunikace v Horoměřicích nemají pro 
takový provoz kapacitu, nebyly tak navrhovány ani stavěny. 
Rovněž si řidiči neuvědomují, že svou často až bezohlednou 
jízdou ohrožují zdraví a bezpečnost občanů Horoměřic, zvy-
šují prašnost, hluk a emise. 

ODpOVĚď RICHaRDa ČERMÁKa

DOpRaVNÍ OpatŘENÍ Na CHOtOlE
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U KŘÍŽKU
Nejedná se v pravém smyslu o ulici, ale spíš o náměstíčko. 
Nachází se v jedné z nejstarších částí obce, což je zřejmé podle 
popisných čísel domů (36, 37, 66, 72, 74) vystavěných okolo.

Vrátíme-li se v čase přibližně o 200 roků, můžeme se zají-
mat, jak asi Horoměřice vyhlížely a jakou roli hrálo nynější 
prostranství U Křížku.

Na svém místě najdeme, i když ne v současné podobě, vel-
kostatek a několik větších zemědělských usedlostí podle ny-
nější Velvarské ulice. Méně majetní obyvatelé se ale usazovali 
na dostupnějších pozemcích, malých a nepravidelných parce-
lách. V dolní části obce se zejména jedná o Svahovou ulici, 
souběžnou část Spojovací a kraj Konzumní.

V horní části obce tomu odpovídá zástavba poblíž našeho 
náměstíčka, které ještě neneslo nynější název, ale jako spoj-
nice dvou významných cest od Prahy už bylo určitým místem 
setkávání občanů. Něco jako starořecká agora nebo římské fó-
rum v malém vydání.

O nejstarším charakteru zástavby se můžeme přesvědčit 
v ulici Do Oříšků až k bývalému špejcharu čp. 81, v ulici 
Úzké, Lomené a Požárníků.

NÁZVY HOROMĚŘICKýCH ulIC

Místní komunikace, jak už je z názvu patrné, má sloužit 
k účelům místním, nikoliv dopravě tranzitní. Obec, jakožto 
jejich vlastník každoročně vkládá do komunikací nemalé fi-
nanční prostředky jak na stavbu nových, tak na opravy a údrž-
bu stávajících. Musí si tedy hlídat, jestli je jejich využívání 
takové, k jakému byly vybudovány. 

Občané Horoměřic rovněž nemohou nést důsledky rozhod-
nutí sousední obce umožňující stavební rozvoj v lokalitě, která 
nemá dostatečně vyřešenou infrastrukturu, spočívající zejmé-
na v nenapojení lokality na komunikace vyšších tříd. 

Obec Horoměřice se v minulosti pokusila problém alespoň 
částečně řešit vybudováním provizorní cesty přes pozemek 
soukromého investora, aby vozidla z horní části Chotola moh-
la vyjíždět přímo na krajskou silnici II/240 a nemusela projíž-
dět skrz polovinu obce po místních komunikacích. Soukromý 
investor však nyní svůj pozemek potřebuje pro vlastní aktivitu, 
takže provizorní cesta musela být v srpnu uzavřena. Současné 
opatření je tak reakcí na nově vzniklou situaci.

Filip Kohutič

Význam popisovaného prostranství vzrostl, když byla v čp. 
66 zřízena první horoměřická škola. Došlo k tomu v roce 1819, 
nejprve formou „pomocné stanice“ školy únětické, v roce 
1825 pak byla obec od Únětic tak zvaně odškolena a dosavad-
ní pomocník Václav Černoch se stal „administrátorem“ školy 
horoměřické.

Václav Černoch byl vysloužilý voják, což ho v té době pro 
povolání učitele dostatečně kvalifikovalo, a zároveň byl také 
majitelem stavení, ve kterém vyučoval.

Tato výuka skončila v r. 1838. Jelikož se nemohl s občany 
dohodnout o „služebním přídavku“, přijal místo podučitele ve 
škole únětické. Horoměřické děti pak chodily do Únětic až do 
r. 1870.

V tomto roce už ale na naší malé agoře křížek stál. Z původ-
ního nápisu, který je na něm dosud, vyčteme, proč byl v roce 
1867 postaven.

NA PAMĚŤ
VÁLKY V R. 1866

U HRADCE
PROVEDENO 
ZA 34 zl. 16 kr.

ZA UBYTOVÁNÍ
PRUSKÝCH DRAGOUNŮ

Tento nápis je v několika ohledech pozoruhodný. Především 
potvrzuje, že vítěz Prusko – Rakouské války, jejíž poslední 
bitva u Hradce Králové, svedená 3. července 1866, se stala 
jedním z nejkrvavějších masakrů (uvádí se více než 50 000 
mrtvých a raněných), dotáhl se svými jednotkami během pěti 
dnů do Prahy a okolí.

Hlavním cílem války bylo sjednocení rozdrobených němec-
kých zemí pod hegemonií Pruska a vyloučení Rakouska z Ně-
meckého spolku.

Když toho bylo vítěznou válkou dosaženo, neměli Prusové 
další zájem na úplné porážce Rakouska.

V Čechách se k obyvatelstvu chovali korektně. Jejich pobyt 
nesměl budit zdání okupace – přišli na námluvy; co kdyby se 
Čechům zalíbilo přijmout pruskou ochranu natrvalo.

Nestalo se, ale přesto byla okupace trvající 72 dnů snesitel-
ná. I tento historický fakt křížek potvrzuje – nedrancovali a za 
ubytování, možná jen symbolicky, zaplatili.

A že se námluvy nepodařily ani v Horoměřicích, znovu ne-
přímo dokazuje náš křížek. Je postavený za nájemné, které si 
občané nechtěli nechat.

Křížek je tak nejen připomenutím jedné nešťastné bitvy, ale 
symbolickým svědkem zásadní proměny celého světadílu.

K dalšímu ryze praktickému posílení významu místa došlo 
vybudováním veřejné studny pro horní část obce, kde si vlast-
ní studnu mohl dovolit jen málokdo. Voda je tady v hloubce 20 
a více metrů, a tak se jednalo o velevýznamný počin.Křížek
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Pozoruhodná je rychlost vyhloubení. Zastupitelstvo o za-
kázce rozhodlo 4. února 1901 a v červnu téhož roku byla stud-
na veřejnosti předána. Dlouhá léta pak byla udržována a slou-
žila až do zavedení veřejného vodovodu.

V roce 2007 byla již nefunkční ruční pumpa demontována, 
zhlaví vyzdívky zabezpečeno armovaným betonovým límcem 
a osazena nová zákrytová deska.

Svůj příběh mají i lípy, které tady rostou. Zasazeny byly 12. 
IV. 1908 při Stromkové slavnosti na počest 60 let vlády císaře 
Františka Josefa I.

Na snímku vidíme v popředí chlapce s lopatami, za nimi 
pak dívky, učitele, představitele obecní samosprávy a občany. 
Všech šest lip se v současném parčíku stále nachází a lze se 
domnívat, že se jedná o ty původní.

Křížek byl během své existence několikrát opravován po 
vandalských útocích. V roce 1998 byl odborně restaurován 
a v roce 1999 dostal svůj malý plůtek.

Současnou podobu oploceného parčíku s herními prvky dět-
ského hřiště, doplněnou výsadbou třech okrasných jablůněk, 
dostalo prostranství v roce 2002.

Stavba se stala předmětem opoziční kritiky a nezůstalo jen 
při tom. Jeden z členů zastupitelstva poslal na zakázku udání 
Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže. Tento úřad pak vý-
běr zhotovitele, zadání a vypořádání zakázky musel prověřit 
a shledal, že všechno proběhlo podle zákona.

Nevím, jestli byl udavač o výsledku vyrozuměn, a tak mu to 
tímto alespoň dodatečně sděluji.

Je potěšitelné, že je parčík v podobě dětského hřiště hojně 
využíván. Trochu se to na něm podepisuje, ale věřím, že se 
v dohledné době dočká nějakého dalšího vylepšení.

Václav Kášek

Současné foto: Bc. Jana Kohoutová
Historické foto z archivu Pekárkovy sbírky

Blíží se termín pro setkání našich dříve narozených spoluobčanů, který jsme stanovili na 10. listopadu 
2016. Stejně jako loni chceme pozvat všechny letošní sedmdesátníky a starší na společenské setkání s ob-
čerstvením a kulturním programem. Společně tak oslavíme významná životní jubilea našich spoluobčanů.

Naše pozvání se letos týká všech horoměřických občanů s ročníkem narození 1946 a dříve. 
Prosíme proto ty, kteří se dosud neozvali na naši výzvu uveřejněnou na jaře, a mají zájem se setkání 

zúčastnit, aby se přihlásili – vyplnili přiložený lístek a doručili jej co nejdříve na obecní úřad. Děkujeme.
Bc. Jana Kohoutová

VýZVa sENIORůM

Náměstíčko u Křížku Historické foto 



OBECNÍMU ÚŘADU V HOROMĚŘICÍCH
Prohlašuji, že si přeji být pozván – pozvána na společenské setkání seniorů,  
pořádané správou obce při příležitosti oslavy významných životních jubileí.

Zároveň dávám svůj souhlas k uveřejnění fotografií z tohoto setkání
v Horoměřickém zpravodaji a na webu obce.

datum narození

podpis

jméno a příjmení

doručovací adresa telefon nebo jiný kontakt (není nutný)
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V galerii Orchidea byla 20. září zahájena nová výstava na-
zvaná Svět je krásný. Stanislav Boloňský z Roztok představil 
soubor svých velkoformátových fotografií z let 2013 až 2016. 
Svou výstavu uvedl sám slovy: „I v ošklivosti je krása.“ Jeho 
fotografie totiž zachycují obyčejný svět, jen z jiného úhlu po-
hledu, než jsme zvyklí jej vídat. I obyčejná rezavá vrata vi-
děná objektivem autorova fotoaparátu pak získávají zvláštní 
půvab. Stejně tak cyklus Vehikl – zarůstající vraky aut jsou zde 

představeny jako zajímavé umělecké artefakty. Autor fotogra-
fuje i krajinu, opět svým netradičním způsobem, a to i krajinu 
městských sídel.

Výstava rozhodně stojí za vidění a návštěvníci ji mohou 
vidět v půjčovních hodinách knihovny až do poloviny listo-
padu.

Bc. Jana Kohoutová
Foto: Kateřina Simerová a Ing. Jiří Piskač

Autor  
Stanislav Boloňský
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Mám 5letého syna Davida a prázdniny, 
jako pro každého rodiče, jsou náročné. Po-
třebovala jsem hlídání, což jsem vyřešila 
příměstským táborem v Horoměřicích. 
Trochu jsem měla strach, jak to syn zvlád-
ne, jestli se neztratí a podobně. V pondě-
lí šel poprvé, byla jsem hodně nervózní, 
ale když syn přišel a vyprávěl, jak si to 
užil, jak se mu tam líbilo, vše ze mě opadlo. 
Celý týden byl samý zážitek, byl nadšený 
a těšil se na každý další den. Nejvíc se mu 
líbilo v Mirakulu, bowling a psovodi. Jeden 
den se špatně vyspal a vůbec nechtěl jít, ale 
nakonec byl rád, že jel. 

Přístup učitelek byl profesionální, a po-
kud nás budou chtít příští rok znovu, budu 
moc ráda. Jsem nadšená, že tady v Horo-
měřicích něco takového existuje, a doufám, 
že bude nadále. Samozřejmě jsem moc spo-
kojená s učitelkami, které jsou tak spoleh-
livé a odvážné a zvládají všechno skvěle.  

Romana Krušinová

Stražiště u Pacova 13. – 27. srpna 2016
ELDORÁDO

... „NIKDY NEŘÍKEJ NIKDY“ ... Tak nějak by se dal nazvat 
jednoroční návrat několika členů táborové skupiny „Sokolí 
zátoka“. 

Aby nezasvěcený čtenář co nejlépe pochopil, co tím autor 
míní, budu se muset ve vyprávění vrátit trochu do historie:

V letech 1996 – 2010 působila v Horoměřicích skupina lidí, 
která si říkala „Společenství táborníků Sokolí zátoka“. Uspo-

řádala celkem 13 dětských letních táborů, až se nakonec v roce 
2010 rozhodla definitivně ukončit svoji činnost. Ne všichni její 
členové však byli s tímto rozhodnutím srozuměni. Jednalo se 
hlavně o mladé ročníky – praktikanty – kteří proto pokračovali 
dále – v jiných táborových skupinách. Bohužel představy ně-
kterých z nich se silně rozcházely se skutečností. Po dvou ne-
vydařených ročnících se proto objevila prosba o pomoc. A tak 
se stalo, že část „vysloužilých“ členů bývalé táborové skupiny 
se zúčastnila letošního táborového ročníku. A aby toho nebylo 
málo, jeli s nimi i jejich dospělí synové, dcery, neteře, synovci, 
... kamarádi. Celkem 9 lidí. Tak trochu rodinný podnik. Ale 
vyplatilo se...

tÁBOR s pOHODOu

DĚtsKý lEtNÍ tÁBOR
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Tříděný sběr kovů
Koncem září jsme spustili pilotní tříděný sběr kovových obalů. Na třech sběrných hníz-
dech se objevily nové šedé popelnice, do kterých patří plechovky od nápojů a potravin, 
kovové obaly od kosmetiky, víčka od jogurtů a ostatní drobné kovové obaly.

POZOR! TLAKOVé NÁDOBKY OD SPREJů DO TéTO POPELNICE NEPATŘÍ!

Šedé popelnice na kovové obaly najdete na sběrných hnízdech v ulici Do Oříšků, Politic-
kých vězňů u Balon parku a v ulici M. Alše u zdravotního střediska.

I N F O R M a C E

Počasí táboru opravdu přálo. Během 14ti dnů pršelo jen 
jednou, a to z velké části v noci. Jinak panovalo opravdu slu-
nečné počasí. To samozřejmě nahrávalo připravenému progra-
mu, kterého se zúčastnilo celkem 27 dětí. Každý den se hrála 
spousta zajímavých her, probíhaly soutěže družin i celotábo-
rová etapová hra. Nechybělo ani koupání, celodenní výlety, 
ohně s kytarou, noční bojovky, táborová pouť, táborová Lyra, 
divadlo, vědomostní a zálesácké soutěže i dovednosti... prostě 
všechno, co ke správnému táboru patří. Ačkoliv, na rozdíl od 
dřívějších táborů, viděla naprostá většina vedoucích tyto děti 
poprvé, musím konstatovat, že obě skupiny se spolu vypořá-
daly na jedničku. Odměnou nám pak byly spokojené tváře dětí 
a jejich poděkování při loučení na nádraží v Praze.

Luboš Sadílek


